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AI V televízii bola "show". Moderátor oznámil prítomným divákom "amatérske 
okienko". Išlo o to, že ktorýkoľvek divák sa mohol v tej chvíli prihlásiť a 
predniesť niečo, zaspievať alebo sa umelecky prejaviť. Na pódium sa postavil 
istý muž a prejavil želanie zaspievať. Chvíľu sa šeptom dohováral s 
dirigentom orchestra a potom už sa ozvali prvé tóny predohry. Celý sál stíchol 
a mladík príjemným barytónom začal spievať nádherný chorál o Božom 
spasení. Mladík skončil a chvíľu bolo ticho. Všetci pochopili, že to nebola len 
pieseň. To bola modlitba a jednoduché, ale hlboké vyznanie viery. Búrlivý 
potlesk sa dostavil trochu oneskorene, ale mnohí boli dojatí, ako ukazovala 
kamera tváre ľudí. 
KE Môžeme povedať, že ľudia boli skutočne ohromení po Ježišovej reči a 
zázraku v Kafarnaume. Počujeme slová:  "I žasli nad jeho učením, lebo ich 
učil ako ten, čo má moc... Čo je to? Nové učenie s mocou! Aj nečistým 
duchom rozkazuje a poslúchajú ho.“ 
DI Evanjelista Marek ukazuje Ježišovo učenie ako nové, hoci zo starého 
vychádzajúce. Nie je totiž len opakovaním rabínskych výrokov, ako bolo vtedy 
bežné a nie je iba rozvíjaním tradície. Je to nové učenie, ktoré je mocné. A 
táto moc Ježišovho učenia je znázornená rozprávaním o exorcizme, čiže 
vyhnanie zlého ducha. Rozprávanie o exorcizme môže byť pre dnešného 
človeka nepochopiteľné alebo, aj pohoršujúce. Väčšinou nežijeme s 
vedomím, že svet okolo nás je plný démonov. Nie je ale tiež dobré odkázať 
historku so zlým duchom len do minulosti, a povedať: "Vtedy si nevedomí 
ľudia veci takto vysvetľovali, ale dnes všetko vidíme inak." Pretože svet je v 
podstate rovnaký a to, čo sa rozpráva v evanjeliu, sa nás týka dnes tak, ako 
sa to týkalo ľudí pred tisíc rokmi. 
PAR Na webovom portáli Christianitas bol uverejnený rozhovor s kňazom 
Jánom Košiarom, ktorý vydal v roku 2020 autobiografiu Mojich prvých 60 
rokov. Okrem iného pracoval aj vo Vatikánskom rozhlase. Vyjadril sa aj 
k súčasnej kontroverznej otázke požehnávania homosexuálnych párov. 
Hovorí: „Toto je hotová katastrofa. Šíri sa to pod rúškom akože požehnania. 
Žehnať po latinsky benedire, to znamená bene a dire, hovoriť o niekom dobre. 
Ale môžete o týchto zvrátenostiach hovoriť dobre? Pravdu treba hovoriť. Žiaľ, 
na Západe, teda v Európe a Severnej Amerike to, čo sa kedysi považovalo 
za hriech, je dnes ľudské právo. Tento morálny relativizmus, bezbrehá 
tolerancia i extrémna politická korektnosť, ktorá povyšuje zlo na roveň zákona 
a zakazuje zlo označiť ako zlo, toto je pohanstvo našich čias. Koľko úsilia sa 
dnes vynakladá v masmédiách, aby človeka presvedčilo, že staré dobré 
zásady vyjadrené v Desatore sú smiešne a nemoderné! Ale ono, to Desatoro, 
je zapísané v každom ľudskom srdci. To nevymysleli vo Vatikáne. Skutky, 
ktorých sa v minulosti ľudia báli, alebo ich aspoň pokladali za nesprávne a 

hriešne, sa dnes definujú ako prejav slobody človeka.“ Dodám, že aj súčasná 
Západná spoločnosť potrebuje Ježišovo čerstvé učenie, Ježišovo vyháňanie 
zlých a nečistých duchov. Západná spoločnosť sa potrebuje očistiť a uzdraviť 
od hriechu. 
MY Mnohí z vás asi počuli o Pátrovi Eliasovi Vellovi, ktorý ako exorcista 
prichádzal aj na Slovensko, aby dával semináre o vnútornom oslobodení 
a uzdravení. Počas jedného takého seminára povedal aj toto svedectvo: 
„Spomínam si na istého pána, ktorý bol trénerom družstva vodnopólistov a 
mal veľké problémy s drogami, ktoré dokonca aj distribuoval. Niekto na neho 
naliehal, aby prišiel ku mne, aby som sa s ním porozprával a pomodlil sa za 
neho. Muž sa veľmi zdráhal a nedá sa povedať, že bol otvorený pre to, čo od 
neho Boh chcel. Ale prišiel. Neprejavoval záujem o moje slová. Spýtal som 
sa ho, či chce, aby som sa za neho pomodlil. Odpovedal mi: „Ak chcete, 
môžete. " A tak som sa pokúsil. Je veľmi ťažké modliť sa za človeka, u ktorého 
cítite, že s vami nespolupracuje. Ale vtedy som sa naučil niečo dôležité. 
Naučil som sa, že ľudia nie sú mojou záležitosťou, ale záležitosťou Božou. 
Uvedomil som si, že Boh má oveľa väčší záujem o človeka, s ktorým sa 
modlím, ako ja. Mojou úlohou je urobiť to, čo treba, a ostatné ponechať na 
Boha. A tak som sa za neho len pomodlil. Muž odišiel. Zdalo sa mi, že to bolo 
siatie semena na skalu. Muž na moju modlitbu už viac nemyslel. Viete, čo sa 
stalo neskôr? Prešlo niekoľko týždňov a on sa jedného dňa prechádzal po 
pláži, keď sa v jeho živote stalo niečo mimoriadne. Zrazu pocítil silný vnútorný 
tlak, aby vybral zo svojho vrecka drogy, ktoré chcel predať ďalšiemu 
zákazníkovi, a hodil ich do mora. Nechápal, čo sa deje. Ale nemohol zniesť 
tento tlak a tak vysypal všetky drogy do mora a pýtal sa sám seba: „Čo sa to 
so mnou stalo?" Bol však taký naradostený, že prišiel za mnou. Tentoraz ho 
k tomu nikto nenútil, prišiel sám od seba a prosil ma, aby som sa s ním nielen 
modlil, ale spoločne chválil Boha. Boh si zariadil túto záležitosť po svojom. 
Ježiš neprestal prejavovať záujem o tohto človeka, aj keď na neho iní už 
nemysleli.“ 
ADE My, dnešní kresťania, sme pozvaní Ježišovu moc ďalej šíriť aj v tých 
najťažších podmienkach. Nemusia to byť veľké zázraky, ani úžasné 
vyháňania zlých duchov, ale malé skutky veľkej Božej lásky, ako ten muž, 
ktorý v televíznej šou zaspieval nádherný chorál o Božej dobrote a spasení 
alebo ako ten kňaz, ktorý vysvetľuje hriešnosť západného zmýšľania alebo 
predavač drog. Amen. 


